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از  هر  دری  کلامی

شماره

روزنامه

حاشیه  در  رضازاده  مجید  ایلنا،  گزارش  به 
از  پیشگیری  چشم انداز  هم اندیشی  نشست 
از  خبرنگاران  جمع  در  اجتماعی  آسیب های 
طراحی سامانه رصد آسیب های اجتماعی خبر 
داد و عنوان کرد:  این سامانه پس از دو سال 
و  شد  خواهد  مستقر  جاری  سال  در  مطالعه 

دبیرخانه آن نیز به زودی راه اندازی می شود.
وی تاکید کرد: آنچه پیش از همه مدنظر قرار 
را  آن  دغدغه  ارشد کشور  مسئولان  و  داشته 
برای  بوده که  اعتیاد  و  مباحث طلاق  داشتند 

پیشگیری از این موارد برنامه ریزی کرده ایم.
آسیب های  رشد  میزان  درخصوص  رضازاده 
مطالعه  خصوص  این  در  کرد:  بیان  اجتماعی 

مستندی نداریم اما باید میان مشکل اجتماعی 
و آسیب اجتماعی تفاوت قائل شد. به عنوان 
مثال ما طلاق را آسیب  اجتماعی نمی دانیم بلکه 
طلاق نوعی مشکل اجتماعی است که ممکن 
همچون  اجتماعی  آسیب  آن  تبعات  است 

کودکان کار یا روابط فرازناشویی باشد.
به  اشاره  با  پیشگیری  توسعه  مرکز  رئیس 
اینکه براساس آمار نسبت طلاق به ازدواج 4 
به 1 است گفت: آمار 9 ماهه سال 94 نشان 
است.  شده  متوقف  طلاق  رشد  که  می دهد 
پیمایش  حال  در  اعتیاد  درخصوص  همچنین 

و نتیجه گیری هستیم.
جذاب  ما  مراکز  اگر  کرد:  خاطرنشان  وی 

مراکز  این  به  اجتماعی  آسیب دیدگان  باشند 
رخ  ببند  و  بگیر  وقتی  اما  می کنند  مراجعه 
ما  آسیب  کاهش  مراکز  مراجعان  می دهد 
کاهش می یابد لذا با بررسی تعداد افراد وارد 
آمار رشد  نمی توانیم  بهزیستی  مراکز  به  شده 

آسیب های اجتماعی را احصا کنیم.
یادآوری  با  پیشگیری  توسعه  مرکز  رئیس 
ما  به  پیش  ده سال  مشاوره 1480  اینکه خط 
خانواده ها  زناشویی  مسائل  که  می داد  نشان 
شاید  کرد:  تصریح  است  شده  اختلال  دچار 
اگر امروز جامعه دچار مشکل طلاق شده است 
دلیل آن عدم توجه لازم به داده های 10 سال 

پیش است.

دبیر کل ستاد احیای دریاچه ارومیه از همکاری 
احیای  برای  اروپایی و آمریکایی  با 4 دانشگاه 
تمام  تقریباً  گفت:  و  داد  خبر  دریاچه  این 

تالاب های مهم ایران خشک شده اند.
نشست  در  کلانتری  عیسی  مهر،  گزارش  به 
مشترک ستاد احیای دریاچه ارومیه  و سازمان 
خواربار و کشاورزی ملل متحد )فائو( با منتخبین 
برابر  بین المللی، برداشت 4  سفرا و سازمان های 
استاندارد ایرانیان از منابع آب را مورد اشاره قرار 
داد و  اضافه کرد: ایران به لحاظ جغرافیایی در 
یک منطقه خشک و نیمه خشک قرار دارد و در 
سال های اخیر بحث خشکی تالاب ها، دریاچه ها 
توجه  مورد  آنها  از  حاصل  غبارهای  و  گرد  و 

دانشمندان محیط زیست قرار گرفته است.

دبیر کل ستاد احیای دریاچه ارومیه با اشاره به 
خشکی دریاچه آرال و گرد و غبارهای برخاسته 
کرد:  تاکید  سوریه،  و  عراق  خشک  مناطق  از 
و  گرد  این  از  خطر  بیشترین  معرض  در  ایران 

غبار است.
کلانتری به مشکلات کمبود آب ایران در چند 
کرد  اشاره  نیز  شده  ملموس تر  که  اخیر  سال 
یا  ایران  مهم  تالاب های  تمام  تقریباً  گفت:  و 
خشک شده اند و یا در حال خشک شدن هستند.

توسعه  کمسیون  شاخص  براساس  او  گفته  به   
پایدار سازمان ملل، در صورتی که میزان مصرف 
آب هر کشور حداکثر تا ۲0 درصد منابع آب 
تجدیدپذیر آن باشد، به لحاظ پایداری منابع آب 

و محیط زیست در محدوده ایمن خواهد بود.

داد:  ادامه  ارومیه  دریاچه  احیای  ستاد  کل  دبیر 
با  باشد،  درصد   40 تا   ۲0 بین  میزان  این  اگر 
باشد،  شده  مناسبی  برنامه ریزی  اینکه  فرض 

می توان خطرات احتمالی آن را مدیریت کرد
مصرف  این  اگر  افزود:  کشاورزی  اسبق  وزیر 
آن  از  ناشی  خطرات  باشد،  درصد   40 بالای 
جبران ناپذیر خواهد بود و کشور به بحران آبی 

وارد خواهد شد.
کلانتری با اشاره به اینکه میزان مصرف سالیانه 
آب در ایران، بیش از 8۵ درصد منابع تجدیدپذیر 
را به خود اختصاص می دهد، تاکید کرد: افزایش 
تجدیدپذیر،  آب  منابع  مصرف  اندازه  از  بیش 
و  دریاچه ها  آبی  ذخیره  کاهش  اصلی  دلیل 

تالاب های کشور ما و دریاچه ارومیه است.

تعداد  فارس  استانداری  فنی  دفتر  مدیرکل 
قبل  دولت  از  مانده  باقی  تمام  نیمه  پروژه های 
در این استان را ۲ هزار و 808 پروژه برشمرد 
را  ها  پروژه  دست  این  بخواهیم  اگر  افزود:  و 
که در دولت قبل بدون توجه به سقف اعتبارات 
به  برسانیم  اتمام  به  شده  شروع  و  کلنگ زنی 
بیش از 1۵ سال وقت و میلیاردها تومان اعتبار 

نیاز داریم.
ایرنا  با  گو  و  گفت  در  رحیمی،  الله  عنایت 
میانگین وزنی پیشرفت فیزیکی پروژه هایی که 
بین 11 تا 9۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارند را 

۲4.98 درصد عنوان کرد .
سال گذشته  سه  عملکرد  اینکه  به  اشاره  با  وی 
است  دفاع  قابل  فارس  در  امید  و  تدبیر  دولت 
دستگاههای  مجموعه  و  دولت  کرد:  تصریح 
مالی  تنگناهای  رغم  به  فارس،  استان  اجرایی 
اجرای  پیگیر  جدیت  با  اعتباری،  مشکلات  و 
طرح ها و پروژه های عمرانی در استان و رفع 
مشکلات پیش روی آنها هستند و زمان زیادی 

در این زمینه صرف می شود. 
وی بیان کرد: به رغم اینکه در دولت های نهم 
و دهم اعتباراتی که به استان تخصیص داده می 
شد چه در بعُد ملی و چه استانی کمتر از میانگین 
پیگیری های  با  اما  بود  استان  حق  و  کشور 
مدیریت  سازمان  هماهنگی  با  و  فارس  استاندار 
و برنامه ریزی کشور تلاش شد که در سال های 
باقیمانده از برنامه پنجم و برنامه ششم، سهمی که 
در زمینه اعتبارات کمتر از میانگین ملی داشتیم 
یابد و  برنامه تخصیص  تناسب در سال های  به 
شرایط بهتر شود. رحیمی تاکید کرد: باید در بین 
انبوه پروژه هایی که در دولت قبل و بعضا بدون 
بود،  آغاز شده  بندی  اولویت  و  مطالعات جامع 
پیشرفت  میزان  و  تاثیرگذاری  هایی که  پروژه 
فیزیکی و ریالی آنها بیشتر بود در اولویت قرار 
گیرد. او افزود: اعتبارت و درآمد دولت محدود 
بین درآمدها و  است که  بنابراین لازم  و  است 
یک  شهروندان  نیازهای  با  خود  محدود  منابع 
رابطه برقرار کنیم و نیازهایی که دارای اولویت 

بوده و تسهیل کننده امور توسعه هستند شناسایی 
در  نیز  را  هایی  پروژه  نیازها  آن  رفع  برای  و 
انرژی،  مسکن،  ساختمان،  راه،  مختلف  فصول 
وی  کنیم.  تعریف  غیره  و  زیست  محیط  آب، 
این  به  زمان  از  مقطعی  در  متاسفانه  اما  افزود: 
موضوع که ما دارای منابع اعتباری محدود هستیم 
توجه نشده و بعضا پروژه ای با ۲00میلیارد ریال 
تعریف شده و با یک میلیاردریال کلنگ زنی و 

شروع شده است.

مدیرکل بهزیستی فارس در دیدار با رئیس دفتر کمیساریای عالی پناهندگان سازمان ملل متحد در شیراز خواستار شد؛
 حس انسان دوستی ایرانیان به بیرون از مرزها منعکس شود

مقام مسئول در سازمان بهزیستی:

10 سال پیش به هشدارها درباره طلاق توجه نشد

تمام تالاب های مهم ایران خشک شدند

مدیرکل دفتر فنی استانداری فارس:

تکمیل پروژه های نیمه تمام دولت قبل در فارس بیش از 15سال  زمان می برد

بیان  با  دهم  مجلس  رئیس  نایب 
اینکه برخی تصمیم ها در مجلس 
است،  آدم  شعور  با  بازی  نهم 
نمی توانید  هیچوقت  شما  گفت: 
عرض  در  را  ساله   ۵ قانون  یک 
کنید،  جمع بندی  ۲ماه  یا  ماه   1
معلوم است خیلی از مسائل نادیده 

گرفته شده است.
گفت وگو  در  پزشکیان  مسعود 
اولویت های  به  اشاره  با  ایلنا،  با 
داشت:  اظهار  دهم  مجلس 
در  باید  که  مسئله ای  مهمترین 
کنیم،  توجه  آن  به  دهم  مجلس 
اگر  است،  ۵ساله  برنامه  قانون 
چوب  چهار  در  بتواند  مجلس 
تجربیات جهانی  بر  مستند  علمی 
توجه  با  را  بندی  هر  ملحقات  و 
اجتماعی،  اقتصادی،  الحاقات  به  
مالی و ... آن بنویسد و این قانون 
می توان  باشد  داشته  اجرا  قابلیت 
تصور کرد که در ۵ سال آینده 

کشور از نظر اقتصادی به جایگاه 
امروزی  جایگاه  از  مناسب تری 

خود دست یابد.
او با اشاره به بعضی اشکال ها در 
مجلس نهم گفت: مثلا دیدیم که 
قانون  روز،   ۶ در   می خواستند 
نوع  این  کند.  تصویب  ساله   ۵
با  بازی  نهم  تصمیم ها در مجلس 
اینکه شما  شعور آدم است برای 
هیچوقت نمی توانید یک قانون ۵ 
۲ماه  یا  ماه   1 در عرض  را  ساله 
است  معلوم  کنید،  جمع بندی 
خیلی از مسائل نادیده گرفته شده 
است. تجربیات جمع بندی نشده 

و مستندات ارزیابی نشده است.
نایب رئیس اول مجلس شـورای 
اسـلامی افزود بایـد کاری کنیم 

کـه چیزی
قانـون  عنـوان  بـه  کـه  را   
اولویـت  بنویسـیم،  می خواهیـم 

باشـد. جامعـه 

پزشکیان:
بعضی تصمیم های مجلس نهم توهین به شعور 

مردم بود

عضو شورای اسلامی شهر شیراز تاکید کرد؛ 
لزوم پیگیری جدی تر مصوبات شورای شهر 

در خصوص کمربندی شیراز

مدیرکل بهزیستی فارس در دیدار با رئیس دفتر کمیساریای عالی 
پناهندگان سازمان ملل متحد در شیراز خواستار شد؛

 حس انسان دوستی ایرانیان به بیرون 
از مرزها منعکس شود

 پاسخ وزارت بهداشت به خبر آلودگی 
یک دارو

 پیش فروش خودرو بدون اجازه دولت
 ممنوع شد

کاندیداتوری مطهری در انتخابات هیات 
رئیسه دائم

جامعه شنی

سرویس خبری / خدیجه غضنفری 
عضو  دریایی:  محدثه  عکس:   -
شورای اسلامی شهر شیراز خواستار 
برنامه  جاری  سال  در  تا  شد  آن 
در  شده   بندی  زمان  و  مناسب 
در  شورا  مصوبات  تحقق  جهت 

خصوص کمربندی  انجام شود. 
مطلب  این  بیان  با  ترابی  غلامعلی 
در یکصدو شصتمین جلسه شواری 
در  گفت:  شیراز  شهر  اسلامی 
خصوص کمربندی شیراز مصوباتی 
ورودی  هندسی  اصلاح  جمله  از 
کمربندی،  جنوب  های  شهرک 
اجرای تقاطع هاو پیگیری اجرایی 
شدن تقاطعات مورد توافق با اداره 
راه و شهرسازی استان ،اصلاح دور 
مسیر  سازی  ایمن  و  برگردانها 
شده  ابلاغ  شهرداری  به  کمربندی 
بود که لازم است با جدیت بیشتری 

توسط شهرداری محقق شود.
شهر  اسلامی  شورای  عضو  این 
در  ها  پارک  احداث  به  شیراز 
کردو  اشاره  شیراز  شهر  سطح 
کدام  هر  شدن  تبدیل  افزود:جهت 
به پارک موضوعی  این پارکها  از 
فوری  اقدامات  خاص  عنوان  با 

صورت پذیرد.
 1۶ میلیارد تومان درآمد شهرداری 
عمومی  های  کتابخانه  نهاد  توسط 

استان، در جای خود خرج نشد
کمال  سید  جلسه  این  در  همچنین 
شواری  عضو  دیگر  فطرت،  پاک 
در  گفت:  هم  شیراز  شهر  اسلامی 
حداقل  معادل  مبلغی  گذشته  سال 
شانزده میلیارد تومان از درآمدهای 
نهاد  اختیار  در  شیراز  شهرداری 
قرارگرفت  عمومی  های  کتابخانه 
تا بر اساس قانون در جهت ساخت 
و ایجاد فضاهای کتابخانه ای جدید 
و  تجهیز  توسعه،  و  تامین  یا  و 
های  کتابخانه  کیفی  سطح  ارتقای 
موجود هزینه شده و باعث ارتقای 
و  کتابخوانی  ترویج  های  فعالیت 

بهبود وضعیت کتابخانه های شیراز 
گردد. 

وی ادامه داد: مطابق ماده ۶ قانون 
تاسیس و نحوه  اداره کتابخانه های 
 ،1۳8۲ اسفند  مصوب  عمومی 
هستند  مکلف  ها  شهرداری 
از  درصد  نیم  حداقل  ساله  همه 
درآمد های خود را به منظور اداره 
انجمن  امور کتابخانه ها در اختیار 
کتابخانه های عمومی شهر مربوطه 
قرار دهند و در هیچ کجای قانون 
کرد  هزینه  جهت  مجوزی  مزبور 
از محل  مبالغ در جایی خارج  این 

مربوطه وجود ندارد.
متاسفانه  اما  افزود:  فطرت  پاک 
جهت  در  تنها  نه  مبلغ  این  از 
کمبودهای  و  مشکلات  رفع 
نشد،  استفاده  شیراز  کتابخانه ای 
صرف  اعتبار  این  عمل،  در  بلکه 
انجام اقدامات و تامین هزینه هایی 
شده که در اصل جزء وظایف ذاتی 
کشور  عمومی  های  کتابخانه  نهاد 

بوده است . 
این  صرف  به  اعتراض  با  وی 
مبالغ جهت پرداخت حقوق و حق 
نیروی  و  کارکنان  های  الزحمه 
انسانی شاغل در کلیه کتابخانه های 
خاطر  فــارس  اســتان  عمومی 
اسلامی  درشورای   : کرد  نشان 
اهتمام  همواره  شیراز  مقدس  شهر 
و  ها  کتابخانه  ارتقای  و  اعتلا  به 
و  تاکید  مورد  کتابخوانی  فرهنگ 
امروز  آنچه  اما   ، است  بوده  توجه 
اختصاص  است  نگرانی  موجب 
عمومی  های  دارایی  و  حقوق 
مردم عزیز شیراز به اموری غیر از 
کیفیت  و  کمیت  بهبود  و  توسعه 
شیراز  شهر  عمومی  کتابخانه های 
سایر  در  ها  آن  کردن  هزینه  و 
است که  اموری  در  استان و  نقاط 
مالی  های  هزینه  تامین   ، اصل  در 
آن ها بر عهده نهاد کتابخانه های 

عمومی کشور مي باشد.

عالی  کمیساریای  دفتر  رئیس 
پناهندگان سازمان ملل متحدبا مدیر 

کل بهزیستی فارس دیدار کرد.
موسوی  دکتر  ابتدا  دیدار،  این  در 
بیان  فارس  بهزیستی  مدیرکل 
داشت: در کشور ما سابقه درخشان 
فرهنگ  دارد.  وجود  دوستی  نوع 
ما  کشور  بودن  ایرانی  و  اسلامی 
بین  را  تفاوتی  هیچ  تا  شده  باعث 
عزیز  وطنان  هم  و  خارجی  اتباع 

قائل نشویم. 
دانیم  می  همه  شد:  متذکر  وی 
ما  کشور  در  خدمات  از  بسیاری 
اتباع  و  میگردد  اعمال  ای  یارانه 
خارجی از این قاعده مستثنی نبودند. 
بحث  در  داد:  ادامه  موسوی 

مراکز  در  بیگانه  اتباع  توانبخشی 
ما گیرنده وسایل بهداشتی هستند و 
در کل از خدمات مراکز نگهداری 
بحث  در  شوند.  می  مند  بهره  نیز 
 %68 کار  و  خیابانی  کودکان 
مراکز ما به این کودکان اختصاص 
و  نگهداری  و  آموزش  و  یافته 
خصوص  در  خانواده  به  برگشت 
آنها عمده ترین کار بهزیستی بوده 

است.
او با بیان اینکه در مقوله آسیب  های 
 ۲1 در  خارجی  اتباع  اجتماعی، 
گردند،   می  خدمات  شامل  مرکز 
این  در  بهزیستی  خدمات  افزود: 
اشتغال  و  درمان  شامل  بخش 

معتادین است.

به  پایان  در  موسوی  دکتر 
دفتر  این  با  متقابل  همکاری های 
قول  کشور،  اداری  ضوابط  طبق 
مساعد داد و از او خواستار انعکاس 
از  بیرون  به  کشور  داخل  واقعیت 
همنوع  حس  راستای  در  مرزها 

دوستی ایرانیان شد. 
رییس  کیشارا  الکساندر  سپس 
پناهندگان  عالی  کمیساریای  دفتر 
شیرازضمن  در  متحد  ملل  سازمان 
بی  همکاریهای  از  وتقدیر  تشکر 
گفت:  فارس   بهزیستی  شاعبه 
که  ای  بودجه  دانیم  می  ما  همه 
دولت  به  نسبت  عالی  کمیساریای 
گذاشته  پناهندگان  برای  ایران 

بسیار ناچیز است. 

او ادامه داد: بیمه عمومی و استفاده 
رهبری،  سفارش  طبق  تحصیل  از 
همه باعث شده تا ما قدردان لطف 
بیکران دولت ایران باشیم. خدمات 
حرفه ای و تخصصی و پناهگاهانی 
در  افغانی  پناهجویان  برای  که 
لطف  دهنده  نشان  اید،  گرفته  نظر 
ومرحمت بهزیستی فارس است که 

پارا فراتر از تفاهم نامه گذاشته.
شاهد  اردوگاه  در  ما  افزود:  وی 
زنانی   که  زمانی  که  بودیم  این  
امکان اقامت و اسکان در این محل 
تر  امن  های  مکان  در  نداشتند،  را 
اسکان می یافتند .کیشارا در پایان 
خواستار برقراری همکاریها مطابق 

روند گذشته بود.

مرجع  آزمایشگاه های  مدیرکل 
سازمان غذا و دارو در گفت وگو 
خبری  به  واکنش  در  ایسنا،  با 
که اخیرا درباره آلودگی داروی 
و  میلیون  یک  پنی سیلین  ویال 
۲00 هزار واحدی با اندوتوکسین 
دستور  و  سراب  شهرستان  در 
ریکال این دارو که در شبکه های 
این  گفت:  شد،  منتشر  اجتماعی 
موضوع تاکنون در حد یک ادعا 
بوده و باید داروی مورد نظر در 
و  غذا  کنترل  مرجع  آزمایشگاه 
دارو بررسی شود تا مشخص شود 

که مساله مطرح شده درست است 
یا خیر.

دکتر حسین رستگار با بیان اینکه 
موضوع  این  درباره  هنوز  البته 
اطلاعی به ما داده نشده و ممکن 
دارو  در  دیگری  عارضه  است 
وجود داشته باشد، افزود: بنابراین 
کنترل  آزمایشگاه  در  باید  دارو 
اگر  و  شود  بررسی  دارو  و  غذا 
ثابت شد که میزان اندوتوکسین 
در این فراورده بالاتر از حد مجاز 
رسمی  صورت  به  است،  بوده 

اعلام می کنیم.

مجلس  در  تهران  مردم  منتخب 
دهم گفت که در انتخابات هیات 
در  نامزدی  برای  و  دائم  رئیسه 
پست نایب رئیسی حاضر خواهد 

شد.
با  گفت وگو  در  مطهری  علی 
انتخابات  در  کرد:  اظهار  ایسنا 
روز  که  موقت  رئیسه  هیات 
یکشنبه برگزار شد، بدون تلاش 
و  رای  جمع آوری  برای  موثر 
و  کردم  شرکت  تبلیغات  بدون 

تنها  بود که  نتیجه آرا 1۳۲ رای 
نایب  با آقای دهقانی  چهار رای 

رئیس دوم فاصله داشت.
که  هستم  مصمم  من  افزود:  وی 
دائم  رئیسه  هیات  انتخابات  در 
تلاش  ان شاءالله  و  کنم  شرکت 
لازم را در این باره خواهم داشت.
بعد  دائم  رئیسه  هیات  انتخابات 
اعتبارنامه ها  سوم  دو  تصویب  از 
برگزار  مجلس  علنی  صحن  در 

خواهد شد. 

ریشه یابی علل بدبختی های مانشان 
آگاهی  بودن  پایین  دهد؛  می 
فعالین  سازماندهی  و  اتحاد  ،عدم 
اجتماعی سرمنشا گرفتاری های ما 
وبرطرف کردن آنها یگانه راه حل 
است. دروانفسای فعلی کمترکسی 
پیدا می شود که  دیگری را قبول 
داشته باشد. همه فکر می کنند که 
اصلا  ما  سیاسی  احزاب  بهترینند. 
معمولا  آنها  ندارند.  خوشی  حال 
گیرند. دربرمی  را  کوچکی  جمع 
بدنه آنها مجالی برای رشد ومطرح 
شدن پیدا نمی کند. دربرخی موارد 
بوده  اشخاص  به  قائم  حزب  یک 
نیز  قدرتمندی  اجتماعی  وبدنه 

ندارد.
نامزدهای  ستادهای  شرایط  دراین 
بعدی  ومنتخبین  شوراها  انتخابات 
جامعه  زنجیر  مثل یک  توانند  می 
برسانند.دراینصورت  اتحاد  به  را 
است که ما از جامعه ای مانند شن 
اجتماعی  میزان سرمایه  باکمترین 
وسامان  پیشرفته  جامعه  یک  به 

یافته تبدیل خواهیم شد.
از  ای  زنجیره  توانند  می  شوراها 
رهبران اجتماعی را فراهم کنند که 
اجتماعی،  نیروهای  باسازماندهی 

بهبود  باهدف  را  کیفی  تغییر 
کیفیت زندگی تک تک ایرانیان 
اعتبارات  میزان  ببرند.نباید  پیش 
قدرت  شاخص  را  ها  شهرداری 
آنها  توانایی  بلکه  دانست  شوراها 
واقعی  قدرت  اجتماعی  دربسیج 
نقش  این  شوراهاست.درگذشته 
خمینی  داشت.امام  بعهده  خان  را 
سوزانید  را  خان  ریشه  هوشمندانه 
اما خوانین کارکرد های اجتماعی 
داشتند  جامعه  اداره  در  وسیاسی  
می  احساس  آنها  خالی  جای  که 
شود.ناگزیر هستیم جایگاه شوراها 
جامعه  ورهبری  مدیریت  در  را 
محوری  نقش  خوانین  بپذیریم. 
وزرع  قنوات،کشت  لایروبی  در 
وصنعتی  بازرگانی  امور  وحتی 

داشتند.
دوره خان تمام شده اما لازم است 
تاتوسعه  کنند  کمک  شوراها 
و... علمی  صنعتی،گردشگری، 
شود.دولت  وهدایت  مدیریت 
خوبی  سیاستگذار  کلان  درسطح 
اما لازم است مدیران محلی  است 
نقش توسعه ای خود را ایفا کنند 
ومنتخب  مردم  ازجنس  مدیرانی 

آنها.

قطع آب مشترکان پرمصرف قانونی شد
وزیر نیرو با تأکید بر اینکه مصوبه قانونی قطع آب مشترکان پرمصرف از سوی مجلس صادر شده است، گفت: امسال قطع آب شرب 

مشترکان پرمصرف در سراسر کشور اجرایی می شود.
به گزارش خبرگزاری فارس، حمید چیت چیان در حاشیه یازدهمین کنفرانس بین المللی انرژی در پاسخ به سوال خبرنگار فارس مبنی 
بر اینکه آیا قطع آب مشترکان پر مصرف امسال اجرایی می شود؟ گفت: قطع آب مشترکان پرمصرف امسال در سراسر کشور اجرایی 

می شود.
وی افزود: این طرح مصوبه قانونی مجلس را دارد و مجلس اجازه داده است که برای کاهش مصرف آب و مصرف بهینه آن مشترکانی 

که مصرف آب شرب آنها بالاتر از حد مجاز است قطع شود.

یادداشت اختصاصی
مهدی جباری

هیچگاه هشدار کافی نیست !
در  و  یافتند  شیوع  اگر  اجتماعی  های  پدیده 
زندگی مردم، جا خوش کردند، با هیچ اهرمی،    
کنده نمی شوند. طلاق یکی از آنهاست. زمانی 
زشتی طلاق به اندازه ای زیاد بود که طرح آن 
تمام  سرسختانه  مقاومت  با  زن،  یا  مرد  توسط 
مواجه  قانونی  مراجع  و  آشنایان  دوستان،  اقوام، 
می شد. در این میان همه تلاش می کردند که 
اجرای  بحث  نه  زمان  آن  نشود.  واقع  طلاقی 
تفاهم  نام عدم  به  نه چیزی  بود و  مهریه مطرح 

معنا داشت. امّا متأسفانه یکی دو دهه است که 
بسیاری  داخل  به  اجتماعی  نامیمون  پدیده  این 
آن  وزشتی  قبح  و  کرده  رسوخ  ها  خانواده  از 
و  دادن  طلاق  دیگر  امروز  است.  شده  شکسته 
تنها  و  است  محافل  همه  نقل  گرفتن   طلاق 
کُند  را  آن  مقداری  دارد  احتمال  که  ای  حربه 
نماید فقط ترس از اجرای مهریه است که دوام 
زندگی از ترس اجرای مهریه، به مرگ شبیه تر 

است. 
مسـئولان مـی گوینـد یـک دهـه قبل هشـدار 

داده شـده ولـی گوشـی شـنوا نبـوده اسـت. 
پدیـده  هـر  نـدارد  ای  فایـده  تنهـا،  هشـدارِ 
اش،  نابـودی  یـا  و  ایجـاد  بـرای  اجتماعـی 
مراحلـی دارد کـه بایـد بـه دقت مـورد مطالعه 
و تحقیـق قـرار گیـرد و بـا برنامه ریـزی و 

مدیریـت قـوی، مهـار شـود. 
تاکنون برای کاستن از طلاق و حذف آن، چه 
است؟  شده  اجرا  و  اعلام  برنامه هایی  یا  برنامه 
ای  شده  ریزی  برنامه  کار  چه  پس  این  از  و 

می خواهد پیگیری و اجرا شود؟ 

تحلیل خبرفوق
گروه تحلیل خبر روزنامه طلوع 

ممنوعیت  از  صنعت  وزیر  معاون 
اجازه  بدون  خودرو  فروش  پیش  
سود  گفت:  و  داد  خبر  دولت 
مشارکت خریدار در پیش فروش ها 

نباید کمتر از سود بانکی باشد.
به گزارش جام جم آنلاین ، محمود 
نوابی گفت: براساس ابلاغیه دولت، 
اجازه  بدون  خودرو  پیش فروش 
تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت 
خودروسازی  هر  و  است  ممنوع 
تولیدی  خودروهای  باشد  قرار  که 
باید  کند،  پیش فروش  را  خود 
این  از  را  لازم  مجوزهای  حتما 
در  باشد،  کرده  کسب  وزارتخانه 
شناخته  متخلف  صورت  این  غیر 
که  است  شرایطی  در  این  می شود، 
خودروسازان  گذشته،  خلاف  بر 
حق ندارند بیش از ۵0 درصد قیمت 
یک خودرو را بابت پیش فروش از 

مشتریان دریافت نمایند.
و  معدن  صنعت،  وزیر  معاون 
باید  خودروسازان  افزود:  تجارت 

دقت  به  را  خودرو  تحویل  زمان 
اعلام کرده و تلاش کنند که راس 
فروخته  خودروهای  مقرر،  موعد 
این  دهند،  تحویل  مردم  به  را  شده 
در حالی است که به ازای هر روز 
خودروسازان  به  جرایمی  تاخری، 
مردم  به  باید  که  می گیرد  تعلق 

پرداخت کنند.
در  دولـت  کـرد:  تصریـح  وی 
پیش فـروش  سـود  ارائـه  مـورد 
خودروسـازان به مـردم نیز تکلیف 
ایـن  بـر  و  کـرده  مشـخص  را 
اسـاس، حداقـل سـود پیش فروش 
خـودرو بـرای تحویـل در 9 مـاه 
خواهـد  سـودی  همـان  آینـده، 
بـود کـه بانک ها بـه سـپرده های 
مـردم می پردازنـد در حالـی کـه 
و  نبـود  چنیـن  ایـن  گذشـته  در 
علاوه بـر اینکـه خودرو بـه موقع 
به مشـتری تحویـل داده نمی شـد، 
سـود مشـارکت تعییـن شـده نیـز 
بسـیار پایین تـر از بانک هـا بـود.


